
D66 Raad 12 nov 2020, Begroting 2021 gemeente Heusden

Voorzitter,
D66 is blij dat er nu meer differentiatie zit in de tarieven van de afvalkosten en dat 
daardoor met name van 1 persoonshuishoudens een eerlijker en lagere bijdrage 
wordt gevraagd.
Ook vinden we het verstandig dat vanaf 2021 ongebouwde eigendommen en 
bouwterreinen in de heffing van de onroerende zaakbelasting worden betrokken. De 
opbrengst van ca 1 ton per jaar hebben we hard nodig.

Want er zitten nogal wat onzekerheden in deze begroting. 
Een belangrijke onzekerheid betreft de feitelijke kosten vanuit het soc domein. De 
gem doet er veel aan om de kosten beheersbaar te houden, maar de grip daarop is 
beperkt. De prognose voor de jaren 2021-24 is helaas niet gebaseerd op harde 
uitgangspunten.
Wij waarderen de inzet van het college om de uitgaven meer in evenwicht brengen 
met de inkomsten. Wat betreft de uitgaven huishoudelijke hulp is ons advies om  de 
grenzen van het mogelijke op te zoeken om de bijdrage aan inwoners die dat prima 
zelf kunnen betalen te weigeren. 
Deze uitgaven zetten de betaalbaarheid van de zorg voor inwoners die deze wel 
hard nodig hebben   onder druk.

Een andere onzekere post in de begroting betreft de financiele bijdrage aan de 
voorste venne. Waarbij er 1 ding zeker is: de uitgaven zullen fors toenemen.
Eerder heeft D66 gepleit voor huisvesting van de bibliotheek in de VV met als 2 ledig 
doel: meer bezoek aan dit complex en huurinkomsten vanuit de bieb. De motie is 
breed ondersteund en de wethouder zet zich actief in om de motie uit te voeren. Het 
gaat echter allemaal erg langzaam. En ook in 2021 wordt de rekening van de VV 
weer bij de gem neergelegd. Een rekening waarvan de omvang nog onbekend is, 
maar die er wel gaat komen.

Vz
In deze begroting wordt geen rekening gehouden met extra middelen voor buurt 
bestuurt. In antwoord op onze vragen aan het college wat er gebeurt als een nieuwe 
BB organisatie zich aandient en daar geen financiele middelen voor beschikbaar zijn 
geeft het college als antwoord dat  dat zal worden worden verwerkt in een 
Bestuursrapportage 
Dat vind ik erg onbevredigend. 
Daarom dient D66 een MOTIE in, mede namens GL en PvdA.  
In de overweging van de motie is opgenomen 
-dat Buurt Bestuurt een belangrijker pijler is bij de uitvoering van het gemeentelijk 
beleid
-dat het de wens van de gemeenteraad is dat in alle buurten een Buurt Bestuurt 
actief wordt
-dat de raad het toejuicht wanneer het aantal Buurt Bestuurt organisaties verder 
toeneemt
-dat de Buurt Bestuurt organisaties om hun werk goed te kunnen doen over 
voldoende financiele middelen dienen te kunnen beschikken



En de motie vraagt van het college
-om nieuwe Buurt Bestuurt organisaties zodanig financieel te ondersteunen dat zij 
hun werk goed kunnen doen
-om financiele bijdragen aan een nieuwe Buurt Bestuurt organisatie niet ten koste te 
laten gaan van de bijdragen aan de bestaande Buurt Bestuurt organisaties

D66 vindt het spijtig dat het budget duurzaamheid met 50.000e afgeraamd wordt. 
Als motivatie geeft het college aan dat de afgelopen jaren het budget voor 
duurzaamheid niet geheel besteed is. Ook voor 2021 is de verwachting dat, mede 
door de coronacrisis, het budget niet geheel besteed zal worden. We vinden het 
onverstandig om het budget nu af te ramen. Liever zagen we een verhoogde 
gemeentelijke inspanning om te bereiken dat het jaarlijkse budget benut wordt en 
daarmee de duurzaamheid gestimuleerd wordt. In tegenstelling tot de VVD wil D66 
dus steviger inzetten op duurzaamheid.

Wat wij toejuichen is de voorgenomen publieksactie gericht op vergroten van het 
besef bij inwoners als het gaat om klimaatadaptie. 
Het willen vergroten van het besef bij inwoners staat echter op gespannen voet met 
het uitgangspunt van de gemeente om 10% van de bomen in de bebouwde kom te 
kappen.  
Juist bomen vormen een belangrijk element bij die klimaatadaptie: ze verzorgen 
koelte in de zomer.
Wij pleiten er wederom voor om alleen zieke en dode bomen te kappen en de 
gekapte bomen te compenseren door herplanting. Daarin is de gemeente tot nu toe 
tekort geschoten.          

Vz het college gaat onderzoeken of het autoluw maken van woon en werkgebieden 
bijdraagt aan het verbeteren van de leefomgeving. Dat vindt D66 een goede zaak. 
Het onderzoek richt zich op wegen binnen woon- en werkgebieden, aldus de 
toelichting van het college. 
Daarover heb ik de volgende vragen:
Wordt het onderzoek ook gericht op de winkelgebieden?
Wordt de mogelijkheid van Fietsstraten betrokken in het onderzoek.
En zijn de resultaten op tijd beschikbaar zodat ze betrokken kunnen worden bij de 
besluitvorming over het GVVP?

In de begroting is niets vermeld over een onderzoek naar een nieuwe 
woningbouwlocatie in Drunen, waartoe de raad recent in een motie heeft 
opgeroepen. In een antwoord op onze vragen daarover geeft het college aan dat: dit 
wordt meegenomen in de procedure voor de omgevingsvisie. 
Er is nauwelijks een vagere manier denkbaar dan de uitspraak dat iets wordt 
meegenomen. 
Het past ook niet bij de heldere wens van de raad zoals bij motie vastgesteld.
Daarom mijn vraag: wordt in 2021 onderzoek gedaan een nieuwe woningbouwlokatie 
in Drunen en wordt de raad in 2021 op de hoogte gesteld van de resultaten van dat 
onderzoek.



Een wat minder gezellig onderwerp betreft de Lijkbezorgingsrechten. Er is slechts 
een kostendekkendheid van 61%. Destijds is besloten om aan de hand van een 
stapsgewijze tariefsverhoging te komen tot een hogere kostendekking en een 
“maatschappelijk aanvaardbaar” tarief te hanteren. In de jaren hierna is echter alleen 
inflatiecorrectie toegepast op de tarieven, aldus het college.
Een dekking van 61% betekent een subsidie met bijna 40%. Dus alle inwoners van 
heusden betalen mee aan de kosten van lijkbezorging. De vraag is of dat nodig is en 
of we dat willen. Ik kan een subsidie begrijpen wanneer daar een sociaal motief aan 
ten grondslag ligt. Maar dat is niet het geval, want dan zou er een differentiatie in 
tarieven moeten zijn.
Ik verzoek het college om in korte stappen naar een dekking van 100% te gaan, of 
alleen een subsidie voor minder draagkrachtigen te hanteren. 
Graag uw reactie. 

Een ondergeschoven kindje Vz is toch wel het uitvoeringsprogramma van de 
cultuurnota. 
Vanaf 2021 is er geen onttrekking voorzien. Het college geeft aan dat vanwege de 
beperkte financiële middelen er een keuze is gemaakt om niet op voorhand budget te 
reserveren voor initiatieven op het gebied van cultuur.
Waar sommigen zeggen dat cultuur het cement is van de samenleving, is het in 
Heusden toch wel een brokkelig geheel.
Initiatieven die in 2021 aangedragen worden zullen op dat moment beoordeeld 
worden, aldus het college.
Wat betekent die uitspraak? Als de begroting geen ruimte toelaat wordt het initiatief 
dan niet ondersteund? Of gaat u creatiever te werk? En gaat u de raad om ruimte 
vragen wanneer er onvoldoende geld is om een goed initiatief te ondersteunen?

Tot slot, Vz. Iets over het gebied Roeivijver te Drunen. De initiatieven van een 
ondernemer mbt dit gebied zullen vermoedelijk in 2012 aan de orde komen. Op 
voorhand wil D66 stellen dat een belangrijke randvoorwaarde voor het realiseren van 
plannen hoe dan ook moet zijn, dat het gebied Roeivijver voor een fundamenteel 
deel openbaar toegankelijk blijft.
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